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▶ folytatás a 3. oldalon

Mielőtt az új év teendőiről beszélget-
nénk, kérem, értékelje a tavalyi év leg-
fontosabb eseményeit, önkormányzati 
fejlesztéseit!
A 2018-as év kicsit csendesebb volt az 
önkormányzati fejlesztések terén: befe-
jeztük és hivatalosan is átadtuk a még 
2018-ban megvalósított fejlesztéseket. 

Emlékeztetőül, a legutóbb elkészült útja-
ink: Nyárfa, Erkel Ferenc, Szent István 
tér keleti nyúlványa, Révai, Templom 
utca keleti vége, Gárdonyi, Táncsics ut-
cák. 
Energetikai beruházásokat is végez-
tünk 200 millió forint értékben: Móra 
Ferenc Általános Iskola Malom utcai 
épülete, Szent István Általános Iskola 
és Kossuth Lajos utcai orvosi rendelő – 
ezeken a helyszíneken nyílászáró cseré-
re, homlokzati hőszigetelésre és napele-
mek telepítésére került sor. 
További épület felújításainkkal pedig 
a Losonczi utcai orvosi rendelőt és a 
Malom utcában található 800 adagos 
főzőkonyhánkat újítottuk meg.
Az év során további fejlesztések előkészí-
tésén dolgoztunk:

A Vasút utcában megépülő egészségköz-
pont megépítése érdekében szintén kivi-
teli terveket készíttettünk és az elenged-
hetetlen közbeszerzést is sikerült még 
2018-ban lezárni.

Újabb pályázatokat nyújtottunk be. A 
piactér továbbfejlesztésére beadott 
pályázatunk sikerrel járt, mintegy 50 
millió Ft-ot nyertünk a termelői piac 
szolgáltatásainak bővítésére.

Járdaépítésre is pályázatunk, ez a pá-
lyázatunk azonban sajnos nem járt si-
kerrel.

Kerékpárút építésére is benyújtottunk 
egy elképzelést, amely jelentős számú 
magántulajdont érint. Igyekszünk a ma-
gántulajdonosokkal mielőbb egyezségre 
jutni annak érdekében, hogy ha a pályá-
zat sikerrel jár, akkor ne legyen a kivite-
lezésnek akadálya.

További útépítési pályázat kiírására is 
sor került az év folyamán, amelyen is-
mét sikerrel jártunk: a Dózsa György út 
középső szakasza újulhat meg 2019-ben 
az elnyert forrás felhasználásával. Nem 
csak utat, de járdát, kiemelt szegélyt is 

építünk és a vízelvezetésről sem feledke-
zünk meg.

Néhány területen konkrét előrelépés 
is történt 2018-ban: megépült Sülysáp 
első street workout parkja (szabadtéri 
kondipark) a Hevesy parkban, és elvé-
geztük a Kossuth Lajos utca útpadká-
jának megerősítését is, valamint több 
helyen készült közmunkaprogram ke-
retében burkolt csapadékvíz-elvezető 
árok.

Hamarosan megújul a sápi óvoda épü-
lete. Mi miatt kellett pont télre időzí-
teni az építkezést? Nem lett volna jobb 
például tavasszal?
A Dózsa György úti ovi elújítására még 
2017-ben pályázatunk és még abban az 
évben el is bírálták a pályázatunkat. Azt 
terveztük, hogy a 2018-as nyári szünidőt 
használjuk fel a felújítási munkálatok el-
végzésére. Ennek érdekében elkészíttet-
tük a kiviteli terveket, majd lefolytattuk 
a közbeszerzési eljárást. A meghirdetett 
felújítási munkára sajnos egyetlen ki-
vitelező sem jelentkezett, így nem tud-
tuk elkezdeni a munkálatokat. Újra 
kellett tervezni: arra gondoltunk, hogy 
a következő nyári szünetben fogjuk el-
végezni a munkát. Ehhez azonban a tá-
mogatási szerződést is módosítani kel-
lett volna, hiszen az elszámolási határidő 
2019. február 28-i dátummal volt rögzít-
ve. Megkerestük tehát a pályázatkeze-
lő Magyar Államkincstárt, valamint a 
pályázatot kiíró Belügyminisztériumot 
is. Október végén kaptuk meg a végle-
ges választ: nem lehet módosítani a tá-
mogatási szerződést. Ez a gyakorlatban 
azt jelentette, hogy vagy visszafizetjük 

„Sok tervem van még, amivel egy fejlett 
kisvárossá tehetjük Sülysápot”

Az új egészségház építése, további útépítések és a helyi közszolgáltatások színvonalának javítása lesz a 
fókuszban idén, erről beszélt Horinka László polgármester lapunknak adott interjújában.
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MEGHÍVÓ

2019. január 19. szombat 18 óra 

Fellép a

Tápiómente Táncegyüttes 

Várjuk Önöket szeretettel!

Helyszín:
Wass Albert Művelődési Központ és Könyvtár

Sülysáp, Szent István tér 7.
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▶ Folytatás a címlapról
az elnyert 30 millió Ft-ot, vagy megpróbáljuk megvalósíta-
ni a hátralévő rövid idő alatt a tervezett munkálatokat. A 
magam részéről tudtam, hogy nem szeretnék 30 millió Ft pá-
lyázati pénzt visszafizetni, de itt most az ovisokról, az óvó-
nőkről, dajkákról és a szülőkről is szó volt. 
Nem dönthettünk nélkülük. A képviselő-
testület támogatott abban, hogy kezdjünk 
bele késő ősszel a munkába, de ehhez meg 
kellett nyerni a többi szereplőt is: el kel-
lett érni, hogy a szülők és az ovi dolgozói 
is támogassák az elképzelést. Szülői érte-
kezletet hívtunk össze, ahol tájékoztattam 
az ovi dolgozóit és a szülőket a kialakult 
helyzetről, elmondtam, hogy milyen meg-
oldási javaslatom van a helyzetre. Az érin-
tett közösség lényegében egyöntetűen állt 
az ötlet mellé: nem engedjük elveszni az 
elnyert támogatást, magvalósítjuk a beru-
házást. Szerintem jól döntöttünk!

Hogy áll az új egészségház építése? Hallani lehet olyan véle-
ményeket, hogy az egészből nem is lesz semmi. 
Az egészségközponttal kapcsolatban említettem már, hogy a 
2018-as év a projekt-előkészítés időszaka volt: elkészíttettük a 
kiviteli terveket és lefolytattuk a közbeszerzési eljárást, a na-
pokban megkötjük a kivitelezői szerződést a nyertes kivite-
lezővel. 

2018 elején, amikor először adtunk hírt az új egészségközpont 
építéséről és a sikeres pályázatról (200 millió Ft vissza nem té-
rítendő támogatást nyert önkormányzatunk), akkor még úgy 
prognosztizáltuk, hogy 2018 őszén megkezdődhet az épít-
kezés. A kiviteli tervek kisebb csúzsása miatt néhány hóna-
pot valóban késik a beruházás megkezdése, de szó sincs arról, 
hogy elvetettük volna a tervet: az egészségügyi központ meg-
épül és várhatóan még ebben az évben el is készül.

Pontosan mit is foglal majd magába az új szolgáltató köz-
pont? Lesz szakrendelés is?
Az új egészségügyi központban az alapellátás rendelései kap-
nak helyet: három felnőtt háziorvosi rendelő, két gyermek-
orvosi rendelő, egy fogászati rendelő és a védőnői szolgálat 
kap majd helyet. Az épületben ugyanakkor lesz még egy ún. 
multifunkcionális helyiség is, ahol például helyet kap majd al-
kalmanként a tüdőszűrés, de itt lesz lehetőség egy-egy „szak-
rendelés” elindítására is: szeretnénk a Losonczi utcai rende-

lőben most is működő vérvétel rendszerét továbbfejleszteni 
és bővíteni, de gondolkodunk a háziorvosok diagnosztizáló 
munkáját segítendő egység(ek) telepítésében is.

Ezek szerint minden orvosi rendelőt ösz-
sze szeretnének költöztetni egy helyre?
Nem szándékozunk erőszakkal megvál-
toztatni évtizedes helyszíneket, szokáso-
kat, egyelőre például a sápi rendelő eseté-
ben nem tervezzük „kötelező jelleggel” a 
költözést, ám lehet, hogy az új épület, a 
központi ellátóhely maga fogja odavonza-
ni a betegeket. Meglátjuk: először készül-
jön el az új egészségház, utána érdemes 
erre visszatérni.

A másik nagy városi beruházás a sport-
csarnok. Ennek terveit már másfél éve 
megismerhette a nagyközönség. Miért 
nem kezdődött még el a beruházás? 

Sokan mondják, hogy csak egy választási ígéret volt.
Sülysápnak szüksége van egy szabványos méretű sportcsar-
nokra, mivel a meglévő tornatermek nem alkalmasak arra, 
hogy az egyébként helyben elérhető sportágak szakosztályai 
hazai mérkőzéseket rendezzenek. A legnagyobb tornater-
münk a Vörösmarty utcai tornacsarnok. Ez egy 18x36 méteres 
csarnok. A szabványos kézilabda, vagy futsal játéktér 20x40 
méter. Sajnos ebben a teremben még az edzéseket megtartani 
sem túl szerencsés, ugyanis a mérkőzéseken majdnem ugyan-
ott lesz a hatos, vagy a kilences vonal, ami roppant zavaró. A 
meglévő tornacsarnoknak tehát a legnagyobb hibája, hogy 
nem alkalmas versenyek lebonyolítására a méretei miatt, de 
lényegében nézőközönség befogadására sem alkalmas. A 
Vörösmarty utcai csarnokban, a téli időszakban egymásnak 
adják a kilincset a sportolók: a Sülysápi Gyerekfoci Egyesület 
5 korcsoportjának csapatai, a Sülysápi Sport Egyesület kézi-
labdásai, röplabdásai, focistái különböző korcsoportokban, 
valamint a Szent István Általános Iskola Bozsik programban 
résztvevő futsalosai lényegében csak komoly kompromisz-
szumok árán tudnak osztozni a rendelkezésre álló délutáni 
órákon. Sajnos már több baráti társaságnak kellett azt mon-
danom, hogy nem tudunk hétköznapokon délután helyet biz-
tosítani a csarnokban. 

A Vörösmarty utcai csarnok sajnos nem bővíthető, de ha az 
lenne, akkor sem tudnánk kezelni azt a helyzetet, hogy sok-
kal több órában volna igény a csarnokra, mint amennyi 
rendelkezésünkre áll egy-egy napon, ezért új sportcsarnok-
ban kell gondolkodni. Mindegy tehát, hogy ezt valaki meg-
ígéri-e a választási kampányban, vagy nem, az új sportcsar-
nokért akkor is tenni, dolgozni kell, ha megígérte az illető, és 
akkor is, ha nem. Sokszor hallom, hogy ezt a fejlesztést össze-
kapcsolják például az útépítéseinkkel. Le kell szögezni, hogy 
a sportcsarnok forrásai teljesen elkülönülnek az útépítés-
re elérhető pénzektől, az egyik nem befolyásolja a másikat. 
Egyszerűen mondva:  TAO pénzből nem lehet utat felújítani, 
útépítési pályázatból pedig sportcsarnokot nem lehet építe-
ni. Ráadásul a tornaórák, a helyi verseny- és szabadidős spor-
tolás mellett a térség egyik legmodernebb rendezvényhely-
színe is lenne egyben, ami a hosszú távon is fenntartható 
működtetést is segíti majd.

Szülői értekezletet hívtunk össze, 
ahol tájékoztattam az ovi dol-
gozóit és a szülőket a kialakult 
helyzetről, elmondtam, hogy 
milyen megoldási javaslatom 
van a helyzetre. Az érintett kö-

zösség lényegében egyöntetűen 
állt az ötlet mellé: nem enged-
jük elveszni az elnyert támoga-
tást, magvalósítjuk a beruhá-

zást. Szerintem jól döntöttünk!
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Óriási beruházásról van szó! Mintegy másfél milliárd forint-
ból lehet felépíteni azt a szabványos, többfunkciós csarnokot, 
amelynek a terveit 2017 nyarán bemutattuk. Ennyi pénz nem 
terem minden bokorban... A pályázati rendszert ismerve, 
egyetlen lehetőséget láttam néhány évvel ezelőtt (és most is 
csak ezt a lehetőséget látom) egy új sportcsarnok felépítésé-
re: valamely társasági adókedvezményre (TAO kedvezmény) 
jogosult sportszervezettel együttműködve TAO pályázaton 
keresztül próbáljuk meg előteremteni a fedezetet. Ez a gya-
korlatban azt jelenti, hogy valamely látvány csapatsportot (ké-
zilabda, röplabda, labdarúgás, jégkorong, vízilabda, kosárlab-
da) kiválasztva, valamely sportszervezettel együttműködve 
pályázunk és próbálunk támogatást nyer-
ni. A 2016/2017-es pályázati időszak-
ban a Sülysápi Sport Egyesület kézilab-
da szakosztályával a Magyar Kézilabda 
Szövetséghez nyújtottunk be TAO pá-
lyázatot, és több körös hiánypótlás után 
2017 márciusában kaptunk egy támoga-
tó határozatot. A határozat feljogosítja a 
sportszervezetet arra, hogy megállapo-
dást kössön 1,1 milliárd Ft értékben tár-
sasági adófizetésre kötelezett adóalanyok-
kal (cégekkel) arról, hogy az adott cég(ek) 
a társasági adójuk bizonyos hányadát ne 
az adóhatóságnak, hanem a sportszerve-
zetnek fizessék. Hatalmas összegről van 
szó, és bár elvi lehetőséget kapott a sport-
szervezetünk a fejlesztésre, egyelőre nem sikerült megtalálni 
azokat a nagyvállalatokat, akik a társasági adójukat erre a cél-
ra szánnák. Megjegyzem, hogy a sülysápi nagyobb vállalkozá-
sokkal e téren is folyamatosan kapcsolatban állok, azonban ha 
érzékeltetni szeretném a nagyságrendet, akkor azt kell, mond-
jam, hogy az összes sülysápi vállalkozás által egy évben fel-
ajánlható társasági adó mértéke csupán 2-3 százalékát teszi 
ki a szükséges forrásnak, azaz ehhez tényleg nagyvállat(oka)
t kell találnunk!

Talán a legnagyobb elmaradása Sülysápnak a leromlott ál-
lapotú közlekedési infrastruktúra: az utak, járdák állapota 
vagy hiánya. Mit terveznek a következő időszakban?
Az utolsó közmű, a csatorna megépítése már a 2000-es évek 
eleje óta napirenden van, ezért az útépítések is rendre elma-
radtak, mivel nem lett volna sok értelme utat építeni, majd pár 
év múlva felbontani a csatornázás miatt. Pályázati forrás ese-
tén szigorúan tilos volt az utat megbontani a fenntartási idő-
szak alatt, de a 2007-2013 közötti EU-s pályázati források nem 
is engedték a pályázat benyújtását azokban az estekben, ami-
kor nem volt minden közmű elhelyezve. Így tehát a csatorna 
megépülése előtt szinte minden útépítési pályázatból kizárás-
ra kerültünk. Az volt tehát a legfontosabb, hogy a régóta ter-
vezett és várt csatorna végre elkészüljön és megkezdődhessen 
az utak rendbetétele.

Néhány éve végre elkészült a csatorna, és megkezdődhetett 
az utak építése, illetve felújítása. Elkészült a Balassi, Malom, 
Sándor, Alkotmány, Erkel, Révai, Nyárfa, Gárdonyi, Táncsics, 
valamint az Iskola-, Templom utca és a Szent István tér egy 
szakasza. Ahogy említettem, 2019-ben sor kerül a Dózsa 
György út középső szakaszának felújítására. De sok még a te-
endő! Nagyon sok utca vár még burkolatra, vagy felújításra. 
Még 2017-ben elkészült, és a képviselő-testület által jóváha-

gyásra került egy útépítési és felújítási ütemterv, e mentén 
igyekszünk a továbbiakban a saját forrásainkat és a pályá-
zati pénzeket felhasználni.

Nagyon sok járda hiányzik a településen. Hosszú évekig pró-
báltunk összefogással járdát építeni: mi biztosítottuk a szük-
séges építőanyagot, az érintett ingatlantulajdonos pedig meg-
építette a járdát. Sajnos az utolsó években már nem igazán volt 
jelentkező az ilyen közös megoldásra, így pályázati pénzek és 
önkormányzati források felhasználásával dolgoztunk az el-
múlt időszakban, és a közmunkaprogramban is készültek jár-
daszakaszok. Mivel nagyon sok járda hiányzik, vagy felújítás-

ra szorul a településen, ezért ezen a téren 
is rendkívül sok még a tennivaló.

Néhány éve kezdődött meg az új, 10 hektá-
ros gazdasági terület kialakítása, amit töb-
ben bíráltak, mondván, a terület alkalmat-
lan beruházásra, és veszteséges üzlet lesz a 
város számára. Hogy áll most a terület fej-
lesztése, és mit remél tőle a vezetés?
2002-ben kapcsolódtam be a település ve-
zetésébe, amikor képviselőnek választot-
tak, majd a pénzügyi bizottság elnöke-
ként dolgoztam a következő négy évben. 
Gyorsan rá kellett jönnöm, hogy nincs 
kolbászból a kerítés: sajnos sokkal több 
pénzre volna szükség, mint amennyi hely-

ben képződik, és az államtól érkezik. Sőt! Igazából az államtól 
érkező pénzek még a működésre sem elegendőek. Éppen ezért 
a helyben teremtett források növelése az egyetlen út, amin 
el lehet indulni, ez a kulcsa a jövőbeni szükséges fejlesztések 
megvalósításához. Sülysápon azonban sem jelentős ipar, sem 
olyan attrakció, amire turizmust lehetne építeni, nem volt je-
len. Mindkét út hosszú és göröngyös. Budapest közvetlen kö-
zelében az ipar, a helyi gazdaság az, ami talán gyorsabban 
fejleszthető, ezért kezdtük el az ipari területünk kialakítását. 
Más településeken ez legkésőbb a ’90-es évek végén elkezdő-
dött, így hát jelentős lemaradással, de belevágtunk. Sok kriti-
kát kaptam, többen megjegyezték, hogy a terület alkalmatlan 
gazdasági célokra. Az idő azonban rácáfolt ezekre a vélemé-
nyekre, ugyanis jelen pillanatban a 10 hektár kb. 90%-a már 
gazdára talált, és a kialakításra elköltött pénz már bőven meg-
térült. Ma már azon kell gondolkozni, hogy hol legyen a má-
sodik sülysápi gazdasági terület. 

Mostanában elég sokszor volt fennakadás a hulladékszállí-
tással, vagy volt több csőtörés az átlagnál. Sok beruházás hi-
ányánál is lehet, hogy jobban megnehezítik az itt lakók életét 
ezek a problémák. Lehet-e tenni ez ellen valamit?
Néhány évvel ezelőtt még közvetlen ráhatása volt az önkor-
mányzatnak a folyamatokra. Nem állítom azt, hogy akkor 
minden rendben volt, de a lehetőség megvolt rá, hogy ha va-
lami nem volt jó, akkor az önkormányzat közvetlenül változ-
tathatott rajta. Ma már - főként országos átszervezések és vál-
tozások miatt - más a helyzet: a helyi hulladéklerakó bezárt, 
a hulladékot egy központi lerakóba (Ceglédre) kell szállítani. 
Lényegesen nagyobb területi ellátással, jóval nagyobb mé-
retű szolgáltató cégek jöttek létre, és végzik a hulladékkal, 
ivóvízellátással és szennyvízelvezetéssel kapcsolatos felada-
tokat. Az alá-fölé rendelt helyzet helyett egy mellérendeltségi, 
partneri állapot alakult ki.

Sok kritikát kaptam, többen 
megjegyezték, hogy a terület 

alkalmatlan gazdasági célokra. 
Az idő azonban rácáfolt ezekre 
a véleményekre, ugyanis jelen 

pillanatban a 10 hektár kb. 
90%-a már gazdára talált, és 
a kialakításra elköltött pénz 

már bőven megtérült. Ma már 
azon kell gondolkozni, hogy 

hol legyen a második sülysápi 
gazdasági terület
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A hulladékkezelés terén a központi lerakóhely kialakítá-
sa és a települési lerakók felszámolása szükségszerű volt. 
Környezetvédelmi szempontból mindenképpen üdvös, hogy 
nincs minden településen „szemétbánya”. 

De hulladék terén 2006-2010 között megváltozott a közgon-
dolkodás is kissé: a távolabbra történő szállítás megnövelte a 
szállítási költségeket, tehát nőtt a hulladékszállítási díj. Mivel 
senki nem szeret sokat fizetni, ezért a legtöbb háztartásban 
ma már szelektíven gyűjtik a hulladékot, így kevesebb kerül a 
kukába. (Sokan nem vesződnek vele: kiviszik az erdő szélére, 
és otthagyják a szemetüket, ami megne-
hezíti a gazdálkodók és az önkormányzat 
dolgát is.) A szelektíven gyűjtött csomago-
lási anyagok mellett pedig a zöldhulladék 
gyűjtésének igénye is megjelent a lakosság 
körében. Én is azt mondom, hogy inkább 
szállíttassuk el, vagy komposztáljuk, mint 
füstöljünk vele napokig! De amíg a csoma-
golási hulladék a közszolgáltató számára 
is érték, hiszen az összegyűjtött anyagot 
válogatás után újrahasznosítás céljából 
értékesíteni tudja, addig az összegyűjtött 
zöldhulladékból előállított komposzt-
nak nem igazán van komoly piaca. Éppen 
ezért a közszolgáltató csak a számára kötelező számú gyűjtési 
alkalmat biztosítja, ami nem találkozik az igénybevevői igé-
nyekkel, és ez folyamatos feszültségforrás. 

A hulladékkal kapcsolatban még meg kell említeni a 2018-as 
évben jellemző szállítási zavarokat. Előfordult, hogy kima-
radtak utcák a gyűjtésből, nem kapott mindenki zsákot, 
vagy nem elegendőt kapott. Mindezek miatt több alkalom-
mal is írásban és szóban is jeleztem a problémákat az illeté-
kes cég vezetőinek, és talán elmondhatjuk, hogy valamelyest 
már normalizálódott a helyzet. 

A sülysápi ivóvízhálózat a ’80-as években létesült. A rend-
szer nem rendelkezik nyomásszabályozással. Emiatt fordul 
elő időnként a magasabban fekvő területeken nyomáscsökke-
nés, vagy szolgáltatás kimaradás, de a mélyebben fekvő terü-
leteken megemelkedő víznyomás is erre vezethető vissza, ami 
szintén okoz galibát, főleg a bojlerekben.

A legbosszantóbb és leggyakoribb meghibásodás, azonban a 
jelentős számú csőtörés. A kisebb, bekötővezetékek csatlako-
zásánál előforduló csőtörések nem okoznak különösebb fenn-
akadást, ezeket „nyomás alatt”, azaz vízkorlátozási intézkedés 
nélkül tudják javítani. Sülysápon azonban igen jelentős szá-
mú a gerincvezetékeken hosszanti repedés formájában elő-
forduló törés, amit már több szakember is anyaghibára ve-
zetett vissza, vagyis nagyon valószínű, hogy a harminc éve 
lefektetett merevfalú műanyag vezetékek (egy része?) selej-
tes lehetett, illetve a hibák feltárása során nemegyszer azzal 
találkoznak, hogy a 200 mm-es gerincvezeték köveken fekszik, 
ami szintén hátrányosan befolyásolja a zavartalan üzemelést. 
A csőhálózat teljes cseréje nem reális és nem szükséges meg-
oldás. Nem szükséges, mert elég jól behatárolható az a terü-
let, ahol jelentős számban fordulnak elő gerinc törések (Vasút 
utca, Fő utca), ezért részleges csőhálózat csere és szakaszo-
lók beépítése lehet indokolt és szükséges. Ennek költségvon-
zata igen jelentős, és ennek fedezete nem lelhető fel jelenleg 

sem az üzemeltetőnél (TRV Zrt.), sem a hálózat tulajdonosá-
nál (önkormányzat). Az üzemeltetővel közösen azonban ke-
ressük a megoldást jelenleg is arra, hogy miként tudunk kö-
zösen tenni a korlátozással járó csőtörések gyakorisága és 
száma ellen.

Milyen tervek vannak kitűzve a 2019-es évre?
2019-ben a közfoglalkoztatást tovább szűkítjük. Ennek az az 
oka, hogy jelentősen nőtt a foglalkoztatottság, és ezáltal csök-
kent a munkanélküli személyek száma. 2018-ban már a 2x15 
fős start mintaprogramban csak 2x6, esetleg 2x7 fő dolgozott. 

Ezért döntöttünk a programok további 
csökkentéséről. Ez azt jelenti, hogy köz-
foglalkoztatási programban az idén már 
nem tudunk járdát és burkolt vízelvezető 
árkot építeni. 

Fejlesztéseink nem állnak meg: ahogy 
korábban már említettem, a Dózsa 
György úti ovi rövidesen felújítása rö-
videsen elkészül. Megkezdődik az új 
egészségügyi központ építése. Megújul 
a Dózsa György út középső szakasza, de 
e mellett további útépítéseket is terve-
zünk saját forrásaink egy részének fel-

használásával. A piactérre tervezett épület megépítésének elő-
készítése (kiviteli tervezése) már megkezdődött, nem kizárt, 
hogy még az idén megkezdődhez az építkezés is. Az iparte-
rület fejlesztésére is jelentős pályázati támogatást nyertünk. A 
tervezés utolsó szakaszánál tartunk, itt is hamarosan megkez-
dődhetnek a kivitelezési munkálatok. 

A kerékpárútra benyújtott pályázatunk „menedzselése” is 
jelentős feladat: a megépítéshez szükséges terület tulajdoni 
viszonyainak rendezése mellett a pályázat sikeréért is dolgoz-
ni kell még. 

Várhatóan hamarosan megkapjuk az értesítést a Kistelegre 
és Jakabszállásra vezető út megerősítésére benyújtott pályá-
zatunkról is. Sikerre számítok: mintegy 90 millió Ft felhasz-
nálásával a tanyás területeken élők közlekedési körülménye-
in tudunk jelentős mértékű javulást elérni egy zúzottköves út 
megépítésével. Egy-két ingatlannal kapcsolatban még itt is a 
tulajdonviszonyok rendezésére van szükség, bízom benne, 
hogy sikerül megállapodnunk!

Nyilván az év közben megjelenő pályázati kiírásokra is rea-
gálni kívánunk: minden olyan pályázatra mozdulunk, ami 
Sülysáp számára akár csak egy pici előrelépéssel is kecsegtet! 
Van tehát bőven tennivaló erre az évre is!

Úgy tűnik, motivált és számos terve van még, amik túlmu-
tatnak az idén ősszel esedékes önkormányzati választás idő-
pontján is. Ezek szerint újraindul a polgármesteri székért?

Valóban nagyon sok tervem van még, amivel egy fejlett kis-
várossá tehetjük Sülysápot. Úgy gondolom, hogy bőven van 
még bennem tenni akarás.

Igen, 2019 őszén újra számítok a sülysápi választók bizal-
mára!

SHF

A legbosszantóbb és 
leggyakoribb meghibásodás, 
azonban a jelentős számú 

csőtörés. (...) Nagyon valószínű, 
hogy a harminc éve lefektetett 
merevfalú műanyag vezetékek 
(egy része?) selejtes lehetett. 

(...) Ezért részleges csőhálózat 
csere és szakaszolók beépítése 

lehet indokolt és szükséges.
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Épületek és lakóik – 
Wass Albert Művelődési Központ és 

Könyvtár 
Múl(t)6-atlan

A kezdetek – Béke és Barátság háza 

Tápiósüly és Tápiósáp külön-külön településként szerepel-
tek még az 1960-as évek elején. „Tápiósüly községnek nem 
volt nagy terme. Tanácsüléseken mindig felvetődött, hogy mi-
lyen nagy szüksége lenne a községnek egy kultúrházra. 1961. év 
egyik tanácsülésén ismét napirendre került, hogy a lakosság 
kultúrház létesítését kéri. Hosszú vita után döntés született, a 
tanácstagok egyhangúlag megszavazták egy kultúrház létesíté-
sét. Felelősnek a tanácselnököt jelölték meg. Építési vállalatot 
kellett keresni és valaki a tanácstagok közül a Ceglédi Építési 
Főnökséget ajánlotta. Felvettük a kapcsolatot a Főnökség veze-
tőjével, aki igent mondott. Pár nap elteltével meg is kötöttük az 
építési szerződést. 

A kultúrház építési területét a tanácsi kezelés alá került, meg-
szűnt Katonai Tábor területén jelöltük meg. Az építés költsége-
it teljes egészében nekünk kellett előteremteni. A tanácstagok 
bejelentették, hogy a segédmunkát teljes egészében társadalmi 
munkában megadják a falu lakosai. Ígéretüket be is tartották!

A helyi Virágzó Tsz vállalta, hogy az egész felmerülő szállítási 
feladatokat a tsz dolgozói társadalmi munkában elvégzik. Ők 
is betartották vállalásukat. Nagyon sok rendezvényre került sor 
az új kultúrházban a község lakosságának örömére.”  (Cseri 
István, egykori tanácselnök)

1963. február 15-én avatták fel az 1,8 millió forintból elkészült 
épületet. Ebbe az összegbe már beleértendő az a 180  000 Ft 
értékű társadalmi munka is, amit a község lakói és a tápiósülyi 
Virágzó Tsz dolgozói teljesítettek. 

A megnyitó
A megnyitót a Virágzó Tsz zárszámadó közgyűlésével kötötték 
össze. Kevesen tudják, hogy a megnyitón a Béke és Barátság 
háza nevet kapta, majd több évtizedig hívták egyszerűen 
Művelődési Háznak. Néhány éve Wass Albert lett a névadó-
ja, a hivatalos neve pedig Wass Albert Művelődési Központ 
és Könyvtár. A mindennapokban azonban egyszerűen csak 

„Kultúrnak, Kultúrháznak” nevezzük.

A megnyitóról két országos újság, a Képes Újság és a Magyar 
Hírek is tudósította olvasóit. A kultúrház felavatása  mel-
lett beszámoltak a Virágzó Tsz-ben folyó munkáról és a falu 
életéről is. Napjainkban (amikor a retro fénykorát éli) érde-
mes beleolvasni a cikkekbe egy kis hamisítatlan 1963-as han-
gulatért. A képek megtekinthetők a https://www.facebook.
com/50-év-50-kép oldalon. A képeket és az újságokat Karászi 
Dia kolléganőm, a Művelődési Ház első igazgatója őrizte meg 
nekünk. 

Az épület
Külsőleg az 5 évtized alatt nem sokat változott az épület, (csu-
pán egy szépészeti beavatkozáson van túl) belülről nem régen 

új festést, függönyöket kapott. Megépülése óta legtöbbet a kör-
nyezete változott, napjainkra szép park veszi körül igazi kert-
városi hangulatot árasztva. Mintha csak Wass Albert monda-
tai mutatták volna az irányt: „Mert a legnagyobb örökség, amit 
adni lehet az utódnak, az otthon. Egy ház, akármilyen ház. De 
amelyiknek falát aggódás, szeretet, gondoskodás s a jövendők 
bizakodó hite emelte föl. És fák. Amiket nem azért ültetett va-
laki, hogy hasznukat lássa. Nem is azért, hogy önmagát mulat-
tassa velük. Hanem azért, mert szépségre és jövendőre gondolt, 
békességre gondolt és a lelke tele volt derűvel.” 

Lakói, közösségei 
Az 1960-as 70-es években voltak lakói is, de a valódi „lakói”, 
az épület lelke mi, sülysápiak vagyunk, azáltal, hogy immár 
több mint 5 évtizede látogatjuk a rendezvényeit, esetleg részt 
is vállalunk e rendezvények szervezésében is.  

Vannak közösségek, melyek működése szorosan kapcsolódik 
a Művelődési Központhoz, mint például a Könyvtár, az 1968-
ban alakult Röpülj páva-kör (mely később Pávakörre szelídült), 
az 1977-ben alakult Barátság nyugdíjas klub, tánccsoportok, 
zeneiskola, vagy a Helytörténeti Kör… folytathatnánk a sort.

Rendezvényei 
Voltak itt állami ünnepek, színházi előadások, Ki mit tud?, 
Rádió kabaré nyilvános felvétele, lottósorsolás, jótékonysági 
estek, bálok, esküvők és még számtalan rendezvény. Az év-
tizedek alatt stadionnyi sülysápi ember lépett ki innen egy-
egy előadás után lélekben feltöltődve, vagy csak a felhőtlen 

Városunk egyik emblematikus épülete a Wass Albert Művelődési Központ és Könyvtár. Elmúlt már 50 éves, 
mondhatjuk, hogy a legszebb korban van. Voltak „elődei” Sülyben és Sápon is, de megépülésétől kezdődően 
ez az épület lett nemcsak a helybeli, de a környező települések fiataljainak a kedvenc szórakozóhelye. 
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szórakozás élményével. E rendezvényekről kezdetben keve-
sebb, napjainkban tengernyi fénykép készül. A képek jelentős 
többségét nem profi fényképészek készítették, készítik auto-
mata fényképezőgép csodáikkal, hanem alkalmi, amatőr fo-
tósok. De profi fényképész vagy amatőr fotós, a céljuk közös 
volt: egy-egy boldog pillanat megörökítése. Ha ezek a falak be-
szélni tudnának, elmondhatnák, hogy mennyi boldog pillanat, 
mennyi barátság, szerelem szövődött köztük, de beszámolhat-
nának arról is, hogy mennyi ismert ember lépte át a küszöbét 
a tudomány vagy a kultúra nagyköveteként.

Vezetői, igazgatói
Karászi Dia tanárnő volt az első igazgatója. Pár évig a taní-
tás mellett vezette az intézményt, majd választania kellett, és 
a fő hivatása, a tanítás mellett döntött. Örömmel emlékszik 
vissza azokra az évekre: tudományos ismeretterjesztő elő-
adásokat, kézimunkaszakköröket, színi előadásokat szervez-
tek. Néptáncokat adtak elő a községi ünnepeken nagy sikerrel, 
helybéli fiatalokkal. A tánccsoport folyamatosan bővült, mert 
a táncpróbák után előkerült a magnó és a korabeli legújabb 
slágerekre ropták tovább a táncot. A könyvtár alapítása is az 
ő nevéhez fűződik. A gyakorlóévét töltötte a tápiósülyi iskolá-
ban, ahol egy régi szekrénykében 101 db könyv várta. A köl-
csönzés eleinte az iskolában történt, majd a könyvtár átkerült 
a művelődési házba. Évente gyarapították tovább.

Bácskai István igazgatta a művelődési házat a következő 
években. A társadalmi rendezvények közül kiemelkedett áp-
rilis 4-e és november 7-e megünneplése, de voltak karácsonyi, 
szilveszteri, húsvéti bálok is. Itt találkozhattak rendszeresen 
a KISZ-es fiatalok és a nyugdíjasok is. Presszó és fagyizó is 
üzemelt ebben az időszakban az előtérben. Minden vasárnap 
5 órai tea néven „bulizhattak” a helyi és környékbeli fiatalok. 
A talpalávalót a helyi (Avangers) és környező települések ze-
nekarai szolgáltatták. A Déryné Színház évente tartott egész 
estés előadásokat igen nagy sikerrel.

Tippai Lászlóné így emlékszik az itt töltött évekre: „1975 áp-
rilisától dolgoztam Sülysápon a művelődési ház igazgatójaként. 
A Monori Járási Hivatal Művelődésügyi Osztálya  javaslatára 
áthelyezéssel kerültem oda Úriból.

Akkoriban a járási hivatalok felügyelete és irányítása befolyá-
solta az intézményben végzendő feladatokat. Célfeladat volt a 
közösségépítés, kulturális rendezvények, társadalmi ünnepek 
megtartása.

Fiatalkori ambícióval láttam neki a feladatnak és nagyon sok 
rendezvényt tartottunk. A társadalmi ünnepélyek lebonyolítá-
sán túl nagyszabású kiállítást is rendeztünk 1975-ben. Országos 
Polgárvédelmi Kiállítást   sikerült megszerezni és bemutatni a 
községnek. A nagyterem szolgált erre a célra.

Közösségi színtere volt az intézmény a fiataloknak, a kis terem 
szolgált erre a célra, ahol a pávakörös asszonyok is próbákat 
tartottak. Velük Országos Minősítő Versenyen is részt vettünk, 
ahol kiváló minősítést szereztünk. Ebben az időben már műkö-
dött csillagászati szakkör is, ők a színpadi öltözőbe szorultak. 
Heti rendszerességgel gyűltek össze és tartották foglalkozásai-
kat. Szépek voltak ezek az évek, csak sajnos pártpolitikai harcok 
színtere is volt az intézmény. A pártvezetés az intézményben 
zajló minden tevékenységről tudott és számon is kérte azokat, 

sőt olyannyira befolyásolni próbálta a munkát, hogy a tanácsi 
vezetés munkáját is ezen keresztül próbálta ellenőrizni ill. be-
folyásolni. Mindezek miatt és családi okokból adtam fel ezt a 
tevékenységet 1979-ben.”

Mosonyi Ferenc: „Két évig dolgoztam a Kultúrház vezetője-
ként. Sok híresség, előadóművész megfordult akkor. Felléptek: 
Feleki Kamill, Géczy Dorottya, Illés zenekar, Piramis zenekar, 
Hofi Géza, Dinnyés József.
Sülysáp Ifjúsági Club – SIK- működött, mely nyitott volt a fi-
atalok számára. Gitároztunk, énekeltünk, beszélgettünk. Soós 
Mihállyal megalakítottuk az első nyugdíjas klubot.”  

Papp Istvánné: „1988. március 1-től 2004. augusztus 4-ig vol-
tam a Művelődési Ház igazgatója. Felnőtt rendezvények éven-
te két alkalommal. Ezek közül a legemlékezetesebbek: a rádió-
kabaré nyilvános felvétele, a Mikroszkóp Színpad előadása, a 
6-os lottó sorsolása neves színészekkel, énekesekkel.  A neves 
művészek közül megemlíteném: Csala Zsuzsa, Harsányi Gábor, 
Bárdy György, Gálvölgyi János, Zorán, Kovács Kati, Csepregi 
Éva, Bangó Margit, Zárai – Vámosi házaspár nevét.

Gyermek rendezvényeket évente négy alkalommal tartottunk 
olyan műsorral, mint pl. a Három kívánság Dévényi Tiborral és 
Eszményi Viktóriával, vagy pl. Levente Péter és Gryllus Vilmos. 
Igyekeztünk a gyerekek részére is színvonalas műsorokat meg-
venni, akkoriban még megfizethető volt. Gyermek előadá-
soknál a sápi és szőlősi iskolából a gyerekeket elhozta ingyen 
a helyi buszjárat. 1996 és 1998 után a felnőtt műsorok helyett 
inkább már a budapesti színházakba szerveztünk látogatá-
sokat. Eleinte Sülysápon is megtelt egy busz, de később már a 
szecsőiekkel közösen szerveztük.

Tanfolyamokat is szerveztünk: kereskedő – boltvezető, mérleg-
képes könyvelő, számítógép tanfolyam, angol – német nyelv-
tanfolyam, virágkötő, gépíró, KRESZ, biztonsági őr, vagyonőr, 
balett, néptánc, tánciskola, női torna, zeneiskola, kézműves 
szakkörök, Flashdance.

A fiataloknak Ifjúsági Club volt a pincehelyiségben. 
Idősebbeknek a Nyugdíjas Klub számára adtunk otthont. 

Évente több alkalommal bált is rendeztünk az iskoláknak, óvo-
dáknak, Nyugdíjas Klubnak. A társadalmi rendezvényeket is 
itt tartottuk. Esküvőkre is kiadtuk a Kultúrházat, jó bevételt 
jelentett.” 

Uzseka Norbert: „Két évig vezettem csupán a sülysá-
pi Művelődési Házat és könyvtárat 2004 augusztusa és 2006 
szeptembere között. Szerintem sűrű két év volt, sok próbálko-
zással, melynek zöme nem hozott számottevő eredményt, de 
van egy s más, amire szívesen emlékszem vissza.:
Karácsonyi jótékonysági estek az óvodák, iskolák valamint az 
egyházi énekkarok és mások szereplésével. Két falunap, tavaszi 
fesztivál mindenféle nehézségekkel, de sok jóval is.

Két varázsnap, mely az alternatív gyógymódok és egészségmeg-
őrzésről szólt. Vörös István, a Prognózis zenekar frontemberé-
nek két koncertje. Bódi Éva keramikus nyári kézműves táborai. 
Legfőképpen az Ihajla táncházak jobbára gyér számú, ám an-
nál vidámabb résztvevővel.”       
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Az Értéktár Bizottság 
2018. évi beszámolója

Még 2017 végén keresett meg a Magyar Televízió 1-es csator-
na Életkor című műsorának szerkesztője azzal a kéréssel, hogy 
a városunkban fennmaradt újévi étkezési szokásokat, hagyo-
mányokat szeretnék megörökíteni. A felvétel helyszínét Tóth 
Tibor hentesmester biztosította a családi házában lévő kis 
„múzeumban”. A levest Tóth Tibor főzte, disznófarokkal a ká-
posztát Gulyás Andrásné készítette, a leveles hájas süteményt 
Szücsi Istvánné hajtogatta, a túrós rétest Kocsis László nyúj-
totta. A készült filmet 2018. jan. 1-től láthatták többször is or-
szágosan az MTV 1-es csatornáján.

Tovább folytattuk városunkban járt, hosszabb-rövidebb ide-
ig itt élt hírességek sülysápi tartózkodásának körülményeinek 
kutatását. Így jutottunk el Vachott Sándorné Rajzok a múlt-
ból című életrajzi könyvéhez, melyben részletesen beszámol 
Petőfi Sándor három tápiósápi látogatásáról.

A tanév végének közeledtével a gyereknapok jelentettek újabb 
feladatot. Részt vettünk a Csicsergő Óvoda nagycsoportosai-
nak majálisán a Kapás-udvarban és a Szent István Általános 
Iskola alsó tagozatos osztályait is kalauzoltuk a helytörténeti 
gyűjteményben. 

Szeptember 29-én részt vettünk a Kapás-udvarban rendezett 
Mackó Fesztiválon. Szőlőt da ráltunk, préseltünk és kínálgat-
tuk a finom mustot a vendégeknek, illetve a településünkön 
is megtalálható gyógynövényeket mutattuk be az érdeklődők-
nek.

Új értékek kerültek felvételre, így értékeink száma 26-ra sza-
porodott. Felvételre került többek között Lukácsy Sándor, a 
nemzet kertésze – aki Tápiósápon született 1815-ben –; a szü-
reti felvonulások; a helyi ételkülönlegességek közé a mackó; a 
Hevesy-kastély és Hevesy György Nobel-díjas kémikus város-
unkhoz fűződő kapcsolata is.

Pest Megye Közgyűlésének Értéktár Bizottsága pályázatot hir-
detett, amelyre Értéktárunk is pályázott. Az elnyert összegből 
a 2019-ben kiadni szándékozott kiadványunk újabb 8 oldallal, 
immáron 28 oldalon mutatja majd be a helyi értéktárunkat. A 
pályázat segítségével a következő évekre ismét kellő példány-
számot tudunk előállítani a nagy sikernek örvendő kiadvá-
nyunkból.  

A Nemzeti Művelődési Intézet Pest megyei Irodája szerve-
zésében meghívást kaptunk december 11-re, a Pest megyei 
Értéktár napra. A szakmai tapasztalatcsere helyszíne Isaszeg 
Dózsa György Művelődési Otthon  nagyterme. Hévízgyörk, 
Isaszeg, Galgahévíz, Fót, Üllő, Péteri és Gyergyószárhegy te-
lepülések mellett lehetőségünk volt néhány sülysápi érték be-
mutatására is. Erre az alkalomra egy kiállítással készültünk.

Helyi értékeink megőrzése közös ügyünk. Jelszavunk válto-
zatlan: örökségünk a jövőnk alapja. 

Értéktár Bizottság

Helyi értéktár – Rejtvény
Rejtvényt kedvelő olvasóinkat havonta egy kis játékra hív-
juk. Induljunk el a táblázat csillaggal jelölt mezőjétől ló-
ugrásban. Megfejtésül a helyi értékek egyikét kapjuk. Ezt 
kérjük az ertektar@sulysap.hu email címre feburá 15-ig el-
küldeni. A helyes megfejtők között 5 db új Sülysápi értéke-
ink képes albumot és egy sülysápi népzenei CD-t sorsolunk 
ki!

    ne    sáp   gyűj

   te     ze

  nép      i Süly *

 ménye  

Katus Norbert 2006 ősze és 2008 ősze között, közel 2 évig 
megbízott vezetőként végezte a programszervezést. A meglévő 
programok mellett közösségi együttműködésre alapuló szer-
vezések történtek. A fiatalokat megszólító retro diszkók mel-
lett színházi előadások (az Ebadták műsorai, János Vitéz stb.) 
is nagy sikerrel futottak. Ezek mellett elkezdődött a Kapás-
udvar átalakítása, valamint a helytörténeti gyűjtemény belső 
bővítése 2-ről 5 teremre.

Tarnavölgyi László 10 évig, 2018. december 31-ig igazgatta a 
művelődési házat. Elődeinek jó kezdeményezéseit megtartva 
kitárta az épület ajtaját a legszélesebb korosztályok, a külön-
böző érdeklődési körűek számára. Az országosan ismert mű-
vészek, politikusok, egyházi emberek mellett akadt bőven be-
mutatkozási lehetősége a helyi közösségeknek, embereknek is. 
Talán a legösszetettebb feladat a várossá avatás volt, de nem 
maradtak le e mögött a városnapok igényes szervezései sem. 
Az épületen kívüli nagyszabású rendezvényeinek színhelyei 
közül néhány: Kapás-udvar, Kastélykert, a Kisboldogasszony 
templom, a Piactér és lehetne még folytatni a sort. Ezeket az 
eseményeket gazdagon dokumentálta fotókkal is. Kívánjuk, 
hogy új munkahelyén hasonló aktivitással, elkötelezetten dol-
gozzon.

Lászlóné Dósa Nikolett lett 2019 januárjától a művelődési ház 
igazgatója. Kérjük őt, hogy elődei nyomdokain járva, vagy új 
utakat kiépítve öregbítse az épület és városunk hírnevét, szer-
vezzen e falak közé olyan rendezvényeket, hogy mi, sülysápiak 
minél gyakrabban megtölthessük a nézőterét.

„Kinek múltja nincs, jövőbe sem láthat”. A WAMKK-nak igen 
színes a múltja, jövőjét a vezetője mellett azonban mi, sülysá-
piak adjuk, ha továbbra is a magunkénak érezzük, látogatjuk 
rendezvényeit, hogy élményekkel gazdagodva léphessünk ki 
ajtaján.

Zemen Pálné
https://www.facebook.com/Múlt6-atlan
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A Mikulás járat 2018 december 6-án igazán nagy élmény 
volt mindenkinek, aki kilátogatott valamelyik állomáshoz! 
Nagyon örülünk, hogy olyan sokan eljöttek, hogy találkoz-
hassanak a Mikulással és csapatával! 

Hálás köszönet mindazoknak, akik részt vettek a szervezés-
ben, az előkészületekben és az utómunkában! 

Köszönöm Sülysáp Város Önkormányzatának a tervünk meg-
valósításához való pozitív hozzáállását, anyagi támogatását.  
Köszönöm Csontos István barátom és családja önzetlen segít-
ségét, akik nélkül nem láthattuk volna meg ezt a pompázatos 
járatot!

Köszönöm annak számos cégnek és magánembernek a fel-
ajánlásait akik mellénk álltak! Néhányan a támogatóink kö-
zül, a teljesség igénye nélkül: Összefogás Sülysápért Egyesület, 
Tápió Vidék Kulturális Egyesület, Szücsi Zoltán (Zeke Speed 
2002 Kft) Szóró Kft, Fazakas Autós és Motoros Iskola, Sóber 
János és családja (Subiker2000 Kft) Suli ABC (Hédi) Váci 
ABC (Petrik Zoli), Horváthné Erzsike - Városért Asszonykör, 
Zárda Norbi és a WAMKK, a Népi Játéktár csapata, Grabarics 
Éva fotós. 

Öröm volt látni a sok csillogó szemű gyermeket, a lelkesedő 
szülőket, nagyszülőket! Köszönöm a sok pozitív visszajelzést, 
idén folytatjuk! Mindenkinek boldog, örömökben és egész-
ségben bővelkedő új esztendőt kívánok!

Süli Richárd

Nagy élmény volt idén 
is a Mikulás Járat!

Sülysápi ultis nyerte az 
országos bajnokságot!

Hatalmas sikerről számolhatunk be mostani lapszámunk-
ban. Nagy örömre ad okot, hogy a Sülysápi Ulti Klub tag-
ja, Szűrös György I. helyezést ért el a november 17-én, 
Kisvárdán megrendezett Sport Ulti Országos Döntőben!

A selejtezők után, már az elő- és a középdöntőben is dobogón 
végzett, végül pedig maga mögé utasította az ország 2018-as 
év 20 legjobbját is, ezzel országos bajnoki címet nyert.

A szakág elismerésén kívül 1 évig a gyönyörű Vándorkupa tu-
lajdonosának is mondhatja magát (képünkön).

Sikeréhez szívből gratulálunk, neki és a sülysápi ulti klub 
minden tagjának pedig további sikereket kívánunk!

Katus Norbert alpolgármester
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Szeretettel köszöntök minden olvasót!

Lászlóné Dósa Nikoletta vagyok. 2019. 
január 1-től én vettem át a stafétát 
Tarnavölgyi Lászlótól, aki 10 évig vezet-
te a Wass Albert Művelődési Központot.

Néhány szóban bemutatkoznék itt az új-
ságban, de bízom benne, hogy sokakkal 
személyesen is találkozhatok rendezvé-
nyeinken. 

Tápiószecsőn élek férjemmel és két 
gyermekünkkel. 2007-ben végeztem a 
Jászberényi Főiskolán művelődésszer-
vező szakon, majd később, néhány évig 
saját vállalkozás keretein belül rendez-
vényszervezéssel foglalkoztam.

Célom, hogy az eddigi kialakított és jól 
bevált rendezvények mellett, néhány 

újat is bevezessek, és hogy az intézmény 
minél több korosztály számára kínáljon 
színes és izgalmas programokat.

Szeretném Önöket arra bíztatni, hogy 
ötleteikkel, javaslataikkal, kérdéseikkel 
bátran keressenek engem az intézmény-
ben vagy a dosa.nikoletta@sulysap.hu 
email címen. 

Valamint szeretettel várom Önöket 
2019. január 19-én 18 órakor a Magyar 
Kultúra Napja alkalmából megrende-
zésre kerülő programunkon. 

Üdvözlettel:
Lászlóné Dósa Nikoletta

Wass Albert Művelődési Központ 
és Könyvtár - intézményvezető

Új intézményvezető a Wass Albert Művelődési Központban

PROGRAMAJÁNLÓ
JANUÁR-FEBRUÁR

Wass Albert Művelődési Központ és Könyvtár

Január 19. 18:00 óra A Magyar Kultúra Napja 
Január 27. 10:00 óra Játszóház – ugrálóvárak, arcfestés, csillámtetoválás, stb
Február 3. 15:00 óra Kalamayka családi délután a sülysáp tűz károsultjaiért 
Február 15. 19:00 óra Anima Musicae nagykoncert

Várjuk Önöket szeretettel!

SÜLYSÁPON AZ ANIMA MUSICAE!
2019. FEBRUÁR 15., PÉNTEK 19:00
Wass Albert Művelődési Központ és Városi Könyvtár
2241 Sülysáp, Szent István tér 7.

Robert Fuchs: D-dúr Szerenád 
F. Schubert: Serenade D 957 
P. I. Csajkovszkij: C-dúr vonósszerenád
Művészeti vezető: G. Horváth László

Jegyárak: 1500 Ft felnőtt, 900 Ft diák és nyugdíjas, 16 éven aluliak 
számára ingyenes belépés!
Támogatók: EMMI, NKA, Óbudai Társaskör, Gestor Kft., Laki Zrt., Sülysáp Város 
Önkormányzata
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Mint ismeretes, évente egy-két alka-
lommal tájékoztatást adunk az újsá-
gon keresztül a lakosságnak éves mun-
kánkról és a klub tevékenységéről. 

Az Idősek Világnapját mi szeptember 
elsején tartottuk, ugyanis a Művelődési 
ház színháztermét ezen a napon vehet-
tük igénybe a város hétvégi rendezvé-
nyei és programjai miatt. A rendezvényt 
eleve őszindítóként, illetve előrehozott 
idősek napjaként hirdettük meg. Szokás 
szerint most is sokan voltunk, hiszen 
tagjaink a családjaikkal érkeztek, mint 
mindig. Nagyon örülünk, hogy ez im-
már szokássá vált. A tagság részére té-
rítésmentes volt ez az esemény, a vacso-
ra, a műsor, és a hajnalig tartó mulatás. 
Pályázat útján az Önkormányzattól idén 
300 000 forintot kaptunk, 150 ezret erre 
a rendezvényre, 150 ezret pedig a kul-
túrcsoport utaztatására. Ezt az összeget 
kizárólag a megnevezett célokra hasz-
náltuk fel, úgy osztottunk-szoroztunk, 
hogy a pályázaton kapott összeggel a 
szabályok szerint el tudjunk számolni. 

Az évközbeni fellépésekre való meghí-
vásoknak csak részben tudtunk eleget 
tenni, igyekeztünk elsősorban Pest me-
gyében maradni, de néhányszor távo-
labbra is utaztunk, ezeket a felkéréseket 
azért fogadtuk el, hogy távolabb is meg-
ismerhessék a sülysápi, illetve őseink 
tápiósápi gyönyörű népviseleti ruháit. 
Tápiómenti népdalokból összeállított 
csárdásokat táncolunk és énekelünk, 
ezekre természetesen nagyon büszkék 
vagyunk, és ezeket követően a siker soha 
sem maradt el. Szinte nem is volt szabad 
hétvégénk. Ezeken a rendezvényeken 
kívül az itthoni fontos eseményeken is 
jelen voltunk, előfordult, hogy szerepel-
hettünk is, és ez igen fontos számunkra, 
hiszen mégis csak itthon szerepelni, és a 
városunk lakosságát szórakoztatni a leg-
nagyobb élmény.

Ismét volt lehetőségünk a Parlament 
meglátogatására, gyönyörködhettünk 
hazánk egyik legszebb épületében, és 
láthattuk a képviselőket, akik a sorsunk 
fölött döntenek, vagy jól, vagy rosszul, 
ez felfogás kérdése. A látogatáson velünk 

tartott Katus Norbert alpolgármester úr 
és Farkas Ferenc képviselő úr.

November 17-én az Erzsébet-Katalin 
bál sem maradt el, 190 fő élvezhette a 
szép műsort és a finom vacsorát, ame-
lyet a Tölgyes étteremben készítettek el 
számunkra. Nagy volt a mulatás, ami-
hez a Göndör-zenekar adta a talpaláva-
lót. Vendégként meghívtunk két baráti 
klubot is, akik műsort is adtak, amelyet 
a közönség nagy tapssal hálált meg, így 
barátaink pozitív élményekkel távozhat-
tak, úgy éjfél tájékán.

Szeptember 20-án Egerben voltunk egy 
előre eltervezett kiránduláson, ahol 
megcsodálhattunk sok-sok nevezetes-
séget, majd a kisvonattal a Szépasszony-
völgyi pincékhez érkeztünk borkósto-
lásra, majd jó hangulatban, és kellemes 
élményekkel gazdagodva indultunk 
haza.

December 15-én ünnepeltük a saját 
kis-karácsonyunkat, a szeretet ünne-
pét. Ez egy afféle évbúcsúztató is, zárt-
körű esemény, ahol a kultúrcsoport 
tagjai, férjek-feleségek vesznek részt, és 
azok a segítőkész asszonyok, akik rend-
szeresen segítenek a rendezvényein-
ken. Ki süt, ki felszolgál, ki a tombolát 
intézi, mindegyikük tettre készen segí-
ti a munkánkat. Csodálatos élmény és 
öröm együtt emlékezni szeretteinkre, 

akik már nincsenek köztünk, de lélek-
ben igen!
Összességében elmondhatom, hogy 
eseményekben gazdag évet zártunk.

Van jó néhány támogatónk, akiket szán-
dékosan nem nevezek meg attól tart-
va, hogy véletlenül kihagynék valakit. 
Mindegyiküknek köszönjük a támoga-
tásukat, és reméljük, hogy ők is elége-
dettek, és megelégedéssel támogatják 
klubunkat.

Köszönöm a kultúrcsoport vezetőjének, 
aki fáradtságot nem ismerve azon van, 
hogy műsorainkkal példát mutassunk, 
hiszen az élet szép, csak tudni kell hasz-
nossá tenni.

Köszönjük városunk vezetőinek, illet-
ve a képviselő-testületnek az anyagi és 
erkölcsi támogatásukat! Azon vagyunk, 
hogy továbbra is jó és őszinte maradjon 
a kapcsolatunk. Köszönöm továbbá ve-
zetőtársaimnak az egész éves kőkemény 
munkájukat. Köszönöm a tagságnak, 
hogy ilyen nagyszerű emberek vezetői 
lehetünk.

Jómagam és vezetőtársaim nevében kí-
vánok minden kedves sülysápi lakos-
nak jó egészséget és sikerekben gazdag 
új évet!

Korponai Lászlóné
A Barátság Nyugdíjas Klub vezetője

Idősek Világnapja 
a Barátság Nyugdíjas Klubban 

„Minden kornak megvan a maga szépsége!”
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Örömmel tudatjuk, hogy óvodánk pályázott és ismét egy fon-
tos címmel gazdagodott, elnyerte a Boldog Óvoda címet is.

Ezek a címek nem hiábavalók, serkentik az óvoda szakmai fej-
lődését, illetve értékelik az intézményben folyó munkát.

A Boldog Óvoda címhez járó oklevelet és értékes szakmai cso-
magot 2018.10.01-én vehettük át az Erkel Színházban egy in-
tenzív, előadásokkal, beszámolókkal és gyermekprodukciók-
kal gazdagított szakmai nap keretein belül.

A nap folyamán személyesen találkoztunk Bagdi Bellával, a 
Jobb Veled a Világ Alapítvány elnökével, aki 2004-ben elindí-
totta a Boldogságórákat Magyarországon.

Külön öröm volt számomra a személyes találkozás Prof. Dr. 
Bagdy Emőkével, aki a Boldogságóra program fővédnöke:

„Arra törekszünk, hogy a Boldogságórák derűs és élménygazdag 
feladatai, játékai, valamint gyakorlatai fokról fokra kibonta-
koztassák a derűt és életszeretetet. Gyermekeink így a jövő-
be vetett hittel, bátran járják végig a felnőttséghez vezető utat, 
majd boldogságra képes emberré válhatnak.”

A szakmai csapatot erősíti Prof. Oláh Attila, aki szerint:

„A boldogságórákon részt vett tanulók optimistábbak, ma-
gabiztosabbak és kitartóbbak, mint a korosztálybeli társaik, 
javulnak a tanulmányi eredményeik és a szociális érzékeny-
ségük. Tudományosan bizonyított, hogy a Boldogságórák 
hozzájárulnak a gyermekek pozitív lelki fejlődéséhez és belső 
jóllétéhez.”

A program kiemelt küldetése, hogy a pozitív pszichológia 
eredményeire építve adjon ötleteket és módszertani segítséget 
a boldogságra való képesség fejlesztéséhez. Hatására a gyerme-
kek elkezdték észrevenni és értékelni az élet apró örömeit, úgy 
szemlélik a problémákat, hogy megtalálják bennük azt, ami jó, 
és ezt az erősséget felhasználva próbálnak kilábalni a nehéz 
helyzetekből. A beszámolók szerint a zárkózottabb gyerme-
kek megnyíltak, az elevenebbek pedig tudatosabban igyekez-
tek uralkodni magukon. A boldogságórát tartó pedagógusok 
hamar ráébredtek, hogy a program nemcsak a gyerekeknek 
segít jó irányba változni, hanem ők maguk is változnak.

A boldogságprogram minden hónapra megad egy-egy témát, 
amelyet a gyerekekkel a saját tempónkban a kreativitásunkat 
szabadon engedve dolgozunk fel. Minden témához tartozik 
ajánlott mese, dal és más segédanyagok, melyekkel a játékokat, 
gyakorlatokat még színesebbé tehetjük. A nevelési évben ösz-
szesen 10 témával foglalkozunk: hála, optimizmus, társas kap-
csolatok, jó cselekedetek, célok kitűzése és elérése, megküzdé-
si stratégiák, apró örömök élvezete, megbocsátás, egészséges 
életmód, fenntartható boldogság.

Ezek a területek eddig is jelen voltak az óvodai életünkben, de 
izgalmas az aktuális témával tudatosan 1 hónapon keresztül 
foglalkozni.

A programban résztvevő óvodapedagógusok: 
1. Tagóvoda: Mészárosné Simon Tünde 
3. Tagóvoda: Varga Renáta 
Központi Óvoda: Kókai Lászlóné, Szabóné Selmeci Marianna, 
Vörös Judit, Zsigri Tamásné

A Boldogság program pályázat biztosította 1 óvodapedagógus 
ingyenes továbbképzését.

Ezúton köszönetet szeretnénk mondani Szóró Erikának, mert 
szponzori tevékenységének köszönhetően 4 óvodapedagógus 
30 órás akkreditált továbbképzésen vehetett részt. Ez a tovább-
képzés hatalmas segítséget jelentett a szakmai munkánkban.

Kókai Lászlóné 
óvodapedagógus

A Sülysápi Csicsergő Óvoda az elmúlt években megkapta 
a Madárbarát óvoda és a Kincses Kultúróvoda címet

ÓVODAI DAJKA

OKJ-s képzés indul 2019. január 19-én 
a Sülysápi Csicsergő Óvodában

(2241 Sülysáp, Vasút u. 88.)  
A részvétel feltétele: 8 ált. isk. 

végzettség

A vizsgára felkészítés 3 hónapos, 
költsége 75.000.-Ft, melyet 25.000.-Ft-

os részletekben lehet fizetni.

Az ár a vizsgadíjat is tartalmazza.

Jelentkezés és további felvilágosítás:

Tel.: 0630/701-4936, 0629/435-011; 
0630/384-8659 (munkaidőben)
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AKKUMULÁTOR SZAKÜZLET
Továbbra is nyitva!

2241 Sülysáp (Szőlősnyaraló) 
Bercsényi u. 2.

Nyitva:
H: 17:30 - 20:00

K-P: 16:30 - 20:00
Szo: 8:00 - 13:00

Telefon: 06-30-949-3845, 06-29-435-817

Kárpitos
Kárpitozott bútorok készítését és javí-

tását vállaljuk, rövid határidővel!
Közel 600 féle szövetből választhatnak! 

Ingyenes szállítás és felmérés!

Munkhart István, 
06-29-435-237, 06-30-211-7394

FOLYAMATOS KEDVEZMÉNYEK! 
KERESSEN BIZALOMMAL!

Clearconcept Kft 

• Zuhanykabin 
• Zuhanytálca 
• Zuhanyajtó 
• Zuhanyfal 
• Zuhanypanel 
• Kádparaván 

Többféle méretben, raktáron. Azonnal szállítható. 

2243 Kóka, Nagykátai út 133. 

További információ webshopunkban: 

www.clearconcept.hu 

Vagy érdeklődjön telefonon: 

06-20/211-61-11, 06-29/428-297 

 

Matematika, kémia, fizika
2-12. osztályosok egyéni korrepetálása,
érettségire felkészítése közép és emelt 

szinten

Sülysáp, Dózsa György utca 73.
Köbliné Kiss Erzsébet magántanár
06-29-43-66-26 vagy 06-30-50-30-325

sos.matek@freemail.hu
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31-ES ÉTKEZDE
Sülysáp, Pesti út 65.

Kedves Vendégeink!
A menü 690.-Ft           B menü 790.-Ft

Sülysápon ingyenes házhoz szállítással.

Emeleti különtermünkben vállalunk cégek és ma-
gánszemélyek részére rendezvényeket, fogadást, 

születésnapi bulit.
Hidegtálak készítését vállaljuk kiszállítással is.

Hűtőkonténer bérbeadás!
Nyitva tartás: H-P 06-18-ig

Tel: 06-20-913-1819, 06-29-745-593

Kóka külterületén, 3315/1 
helyrajzi számú, 1592 m2-es 
területű, jó fekvésű, zártkerti 
telek 1,2 millió forint irányáron 

eladó.

Érdeklődni: a 
0630/495-04-26-os
telefonszámon lehet.

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a 2018. december 20-
án kihirdetett és hatályba lépett 2018. évi CXXI. törvénnyel az 
engedély nélkül létesített kerti kutak  vízjogi fennmaradási 
engedélyének - jogkövetkezmények nélküli - megszerzésére 
nyitva álló határidő 2020. december 31-ig meghosszabbítás-
ra került.

Továbbá tavasz folyamán várhatóan újraszabályozásra kerül 
az engedélyezéssel kapcsolatos eljárásrend is, amit feltétlenül 
érdemes megvárni a kérelem benyújtásával. Erről természete-
sen ismételten tájékoztatást adunk majd.

dr. Tóth Krisztina
jegyző

Kerti kutak bejelentése 
- MEGHOSSZABBÍTOTT HATÁRIDŐ
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10 éves születésnapi Akció!

 

 

 

 

 

 

k  
Tervezés,Generálkivitelezés,Építőanyagok A-Z-ig                   
 

 

Nézze meg honlapunkat www.viraghazepito.hu, www.facebook.com/viraghazepito 

Megközelíthető: 31-es Fő út Benzinkúttól 300m-re a kanyarban Budapest irányába 
 2241 Sülysáp, Pesti út 75.  Telefon: 06 29/435-834  E-mail:info@viraghazepito.hu 

Nyitva: H-P: 8:00-18:00 Sz: 8:00-16:00 V:8:00-14:00 

                Születésnapi ár  1 000 000Ft  árkedvezménnyel ! 

Új lakások,és passzívház is leköthetők teljeskörű hitel ügyintézéssel. 

Sülysápon szabadón álló családi ház :          Csók 15+10 

Ház 104m2 4 szoba 2 fürdőszoba 37.820.000Ft  születésnapi ár             
36.820.000FT  5%áfával 

 
 

 

 

  
 
Vágott virágok, száraz 
csokrok és díszek széles 
választéka 
                  

Esküvők díszítése – 
menyasszonyi csokortól a 
komplett dekorációig! 
                               

Cserepes növények, 
ajándéktárgyak, kaspók, 
vázák 
                       Kegyeleti 
csokrok, koszorúk készítése, 
rendelése kiszállítással 

Dísznövények, tuják, évelők, 
sziklakerti növények virágföld 
minden fajtához, 
tápoldatok,műanyag cserepek, 
nádszövet, tófólia, kertészeti 
kellékek  

Mészáros Terézia: 06 30/ 
366-2693 

 



Hirdetés feladása: 06-29-635-445, hirforras@sulysap.hu, 
A következő lapzárta időpontja: 2019. február 1.   


